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Protokół  Nr 6/2008 
z posiedzenia Komisji Gospodarki i Bud Ŝetu 

odbytego w dniu 18 czerwca 2008r. 
 
Komisja Gospodarki i Bud Ŝetu w składzie:  
Krzysztof Krzywak - Przewodniczący Komisji 
Andrzej Budych – Wiceprzewodniczący Komisji 
Jan Mazur – członek Komisji 
Ryszard Dembniak – członek Komisji 
Ryszard Stachowiak – członek Komisji 
Wioleta Muszyńska – członek Komisji 
 
Ponadto w posiedzeniu wzi ęli udział:  
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk 
Skarbnik Aneta Nawracała 
p.o. Sekretarz Barbara Stasik 
Komendant Powiatowy Policji Sebastian Banaszak  
Naczelnik Wydziału Drogowego w Świebodzinie Rafał Wawrzyniak 
StraŜnik Miejski Leszek Bochniak 
Podinspektor ds. obronnych Leszek Parandyk 
Podinspektor ds. rolnictwa i ochrony środowiska Jarosław Snopajtis 
 
 
Posiedzenie trwało od godz. 13.00 do godz.17.00 
 
Porządek posiedzenia:  
 
1. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w gminie w tym: 

1) Informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie działalności KPP w Świebodzinie 
2) Informacja o zabezpieczeniu ppoŜ. 

     3)   Informacja w sprawie realizacji uchwały w sprawie szczegółowych zasad utrzymania 
czystości 

  2.   Sprawy bieŜące (projekty uchwał) 
 
Po zmianach przyj ęto jednogło śnie nast ępujący porz ądek posiedzenia:  
Porządek posiedzenia:  
 
1.   Sprawy bieŜące (projekty uchwał) 
2. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w gminie w tym: 

1) Informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie działalności KPP w Świebodzinie 
2) Informacja o zabezpieczeniu ppoŜ. 
3) Informacja w sprawie realizacji uchwały w sprawie szczegółowych zasad utrzymania 

czystości 
  3. Sprawy róŜne 
 
Ad.1.  
 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia  
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Kosieczyn, plan obejmuje teren 
PKP Polskie Linie Kolejowe na odcinku magistrali kolejowej Warszawa – Rzepin – Kunowice. 
Komisja zapoznała si ę z projektem uchwały i skierowała jednogło śnie pod obrady 
sesji. 
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Skarbnik Aneta Nawracała  omówiła projekt uchwały dot. wprowadzonych zmian w 
budŜecie gminy na rok 2008.  
Zmiany dotyczą: 
Zwiększenia po stronie dochodów: 
- zwiększenie w Dziale ”Transport i łączność”- Drogi publiczne gminne - o kwotę ogółem 
50.400 zł, w ramach tej kwoty wyszczególnione są dwa zadania, na które otrzymaliśmy 
dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego, kwota dofinansowania to 50.400 zł z 
zaznaczeniem, Ŝe nie moŜe ona przekroczyć 50% wartości dofinansowania inwestycji w tym 
zakresie. Wyszczególnione zadania to modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w 
Kosieczynie oraz modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Kręcku. 
- zwiększenie planowane dochody w dziale „Dochody od osób prawnych…”kwota 
zwiększenia to 480.434 zł, w związku z wyegzekwowaniem wpływu środków finansowych od 
PKP w ramach spłaty długu ubiegłorocznego, 
- zwiększenie w Dziale „Oświata i wychowanie” i kwota pozyskana przez Szkołę 
Podstawową w Dąbrówce Wlkp.w ramach współpracy Euroregion”Sprewa-Nysa-Bóbr” – 
1840 zł z przeznaczeniem na program wymiany szkolnej, 
Zwiększenia po stronie wydatków: 
- w Dziale „Transport i łączność” – w tym adekwatnie dwa zadania wymienione po stronie 
zwiększenia dochodów tj. modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Kosieczynie 
oraz modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Kręcku, 
- w Dziale ”Transport i łączność” - przebudowa skrzyŜowania ulic Wojska Polskiego i 
Warszawskiej – 19 tys. zł. w związku z nieplanowo powstałym kosztem nieprzewidzianym w 
kosztorysie inwestorskim. 
- w Dziale „Gospodarka mieszkaniowa” zwiększenie o 100 tys. zł w ramach gospodarki 
gruntami i nieruchomościami z przeznaczeniem na wydatki inwestycyjne jednostek 
budŜetowych na zadanie: wykonanie dokumentacji i uzbrojenie osiedla mieszkaniowego 
pomiędzy ulicami: Ogrodowa, Prusa, Rynek, Topolowa w sieć kanalizacyjno-wodociągową 
pod potrzeby mieszkaniowe, 
- w dziale „Oświata i wychowanie” – kwota zwiększenia 173. 674zł zł, w tym zwiększenie 
środków budŜetowych w związku ze wzrostem płac pracowników obsługi i administracji – 
11.327 zł, program wymiany szkolnej (adekwatnie do zwiększenia dochodów – kwota 1840 
zł) i wymiana okien w Szkole Podstawowej w Zbąszynku (kwota 155 tys.zł), kwota 5.507zł w 
związku ze wzrostem płac pracowników obsługi i administracji w I Gimnazjum w Zbąszynku, 
 - w „Gospodarce komunalnej i ochronie środowiska” w ramach „Oświetlenia ulic, placów, 
dróg” – 115 tys. zł na wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych z przeznaczeniem na 
oświetlenie ulicy Kościelnej, Ogrodowej i Krakowskiej w Zbąszynku. 
Następnie Skarbnik nawiązała do pytania z posiedzenia Konwentu, czy nie lepiej 
zrezygnować z wykonania wymiany okien w Szkole Podstawowej w Zbąszynku kosztem 
wprowadzenia zmian w budŜecie polegających na odejściu od planowanego kredytu na 
remont ulicy Małej w Zbąszynku. Pytanie brzmiało - jaki byłby koszt tego kredytu pod kątem 
analizy. Skarbnik wyjaśniła, Ŝe koszt kredytu nie byłby duŜy, poniewaŜ przedłuŜono do końca 
września moŜliwość korzystania z grantów umorzeniowych w Europejskim Banku 
Inwestycyjnym. Jest moŜliwość rozdzielenia kredytu na komercyjny i w połowie w ramach 
środków z EBI i moŜna skorzystać z 10% umorzenia wartości zaciągniętego kapitału. Koszt 
kredytowania w ramach EBI  wyniósłby 1819 zł  w trzyletnim okresie kredytowania, 5,62 % w 
stosunku rocznym, odsetki wyniosłyby 11.319 zł. Natomiast koszt kredytu komercyjnego w 
ramach Banku Gospodarstwa Krajowego wyniósłby 10.670 zł, więc łączny koszt kredytu to 
ok. 12.500 zł. 
Radny Ryszard Dembniak  zapytał, czy PKP ma juŜ plan wykonany jeśli chodzi o to 
półrocze? 
Skarbnik  poinformowała, Ŝe w tym roku juŜ raz przyjmowaliśmy grunt od PKP, teraz będą 
kolejne przejęcia na kwotę ok. 70 tys zł. 
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Odnosząc się do projektu uchwały Przewodnicz ący Komisji Krzysztof Krzywak zgłosił 
następujące uwagi: 

- naleŜy realizować zapisy przyjętego budŜetu na 2008 rok, a nie wprowadzać nowe 
zadania do budŜetu 

- brak wcześniejszej ekspertyzy budowlanej  stanu okien w Szkole Podstawowej w 
Zbąszynku, 

- brak informacji w temacie pozyskania środków zewnętrznych na wymianę okien, 
- remonty w placówkach oświatowych powinny być realizowane po opracowaniu 

programu inwestycyjno-remontowego. 
 
Radny Andrzej Budych  zapytał dlaczego wraz ze zmianą uchwały budŜetowej nie 
przebudowujemy budŜetu w związku z przerzuceniem pewnych zadań na ZUK w kwestii 
naliczanej przez Zakład amortyzacji? 
Szczegółowo temat zostanie poruszony podczas Komisji Rewizyjnej. 
 
Przewodnicz ący Komisji Krzysztof Krzywak  poddał pod głosowanie trzy propozycje: 
Propozycja I  – głosowanie nad projektem zmian w budŜecie w treści przedstawionej przez 
Skarbnika – wynik głosowania: 2 radnych „za”, 4 radnych „przeciw”. 
Propozycja II  – 1. zaciągnąć kredyt w wys. 100 tys. zł  i  uzupełnić środkami finansowymi z 
działu oświaty z zadania: wymiana okien z przeznaczeniem na inwestycję remont ul. Małej w 
Zbąszynku, 2. pozostałą kwotę zostawić w dziale oświata na wymianę okien w Szkole 
Podstawowej w Zbąszynku i działać w zakresie pozyskiwania środków na zakończenie 
zadania wraz przygotowaniem ekspertyzy budowlanej w tym temacie oraz rozeznaniem 
tematu w zakresie moŜliwości pozyskania środków zewnętrznych na wymianę okien – wynik 
głosowania: 4 radnych „za”, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 
Propozycja III  – likwidacja kredytu i całość środków przeznaczyć na wykonanie remontu 
ulicy Małej w Zbąszynku. 
W konsekwencji głosowania Komisja przyj ęła II propozycj ę. 
 
W temacie projektu oświadczenia Rady Miejskiej w sprawie podziękowań dla Jolanty Hanysz 
Komisja poruszyła temat moŜliwości ufundowania nagrody specjalnej przez Burmistrza 
Zbąszynka i moŜliwości przyjęcia tego typu inicjatywy jako tradycję w Dniu Samorządowca.  
 
Ad 2.   

Ocena stanu bezpiecze ństwa i porz ądku publicznego w gminie 
 
1. Informacja o stanie bezpiecze ństwa w zakresie działalno ści KPP w Świebodzinie 
 
Powiatowy Komendant Policji Sebastian Banaszak podkreślił, Ŝe otrzymane 
dofinansowanie ze strony Burmistrza i Rady Miejskiej na dyŜury ponadnormatywne 
przyniosło wymierne efekty w postaci zauwaŜalnej spadkowej tendencji pojawiających 
zjawisk pobić czy aktów wandalizmu  i posłuŜyło znacznie poprawie bezpieczeństwa 
mieszkańców gminy. Rozwinęła się akcja wychowawcza w szkołach w temacie 
bezpieczeństwa. Zasługi na tym polu miał posterunkowy Łukasz Szymański wraz ze 
StraŜnikiem Miejskim Leszkiem Bochniakiem. Ponadto na wnioski dyrektorów szkół słuŜby 
mundurowe obejmują równieŜ nadzorem wszelki uroczystości szkolne. Komendant 
zasygnalizował równieŜ problem poszukiwania na chwilę obecną staŜystki, która 
obsługiwałaby posterunek  w Zbąszynku. 
Naczelnik Wydziału Drogowego  Rafał Wawrzyniak  przedstawił statystykę wypadków 
drogowych i zasygnalizował problem zwiększającej się liczby nietrzeźwych kierowców. 
 
Powiatowy Komendant Policji  zwrócił się z prośbą, by z okazji Święta Policji wesprzeć 
finansowo zorganizowanie festynu dla policjantów i ich rodzin na kwotę 1500 zł.  
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Komisja jednogło śnie pozytywnie przychyliła si ę do powy Ŝszej pro śby. 
 
Przewodnicz ący Komisji Krzysztof Krzywak  zapytał jak wygląda stan bezpieczeństwa 
narkotycznego? 
Powiatowy Komendant Policji  poinformował, Ŝe nie ma dodatkowych sygnałów, ponadto w 
tym zakresie zostanie utworzony zespół ds. nieletnich i po dwóch specjalistów zostanie 
przydzielonych do szkół.  
 
Dalszym obradom pod nieobecność Przewodniczącego Komisji Krzysztofa Krzywaka 
przewodniczył Zastępca Przewodniczącego Komisji Andrzej Budych. 
 
Temat bezpieczeństwa publicznego uzupełnił StraŜnik Miejski Leszek Bochniak 
przedstawiając informację dot. stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
gminy Zbąszynek /informacja w załączeniu do protokołu/. 
 
2. Informacja o zabezpieczeniu ppo Ŝ informację przedstawił podinspektor Leszek 
Parandyk  /informacja w załączeniu do protokołu/. 
Leszek Parandyk  zasygnalizował, Ŝe obserwuje się tendencję malejącą członków biorących 
udział w działaniach ratowniczo-gaśniczych, co z pewnością ma swoje podłoŜe w 
problemach związanych z uczestnictwem ochotników w obowiązkowych szkoleniach. 
Problem ten ma związek z pewnym niezrozumieniem w tym temacie przez pracodawców 
przyszłych straŜaków. MoŜe rozwiązaniem byłaby odpłatność za udział w takim szkoleniu. 
Ponadto Leszek Parandyk zaproponował, Ŝe moŜe zorganizować spotkanie z pracodawcami 
w powyŜszym temacie celem uświadomienia jakie korzyści płynąć mogą z zatrudnienia 
straŜaka.  
 
3. Informacja w sprawie realizacji uchwały w sprawi e szczegółowych zasad utrzymania 
czysto ści – informację przedstawił podinspektor Jarosław Snopajtis  /informacja w 
załączeniu do protokołu/. 
W temacie kontroli umów na wywóz nieczystości stałych i płynnych StraŜnik Miejski Leszek 
Bochniak  uzupełnił temat informując, Ŝe w miejscowościach Kręcko, Kręcka Winnica i 
Stradzewo zostały przeprowadzone szczegółowe kontrole, które przyniosły poŜądany 
pozytywny efekt. Chlastawa w ubiegłych latach była kontrolowana w całości, były 
sprawdzane umowy i przyłącza kanalizacyjne, umowy są zawarte, brakuje trzech przyłączy 
kanalizacyjnych. W Kosieczynie na 38 sprawdzonych posesji 28 nie ma przyłączy 
kanalizacyjnych, w kilku przypadkach jest to uzasadnione gdyŜ są to posesje 
niezamieszkane lub zamieszkane przez osoby starsze, które twierdzą, Ŝe nie posiadają 
wystarczających środków na podłączenie się do kanalizacji. Podczas przeprowadzonej  
rekontroli pojawiły się trzy mandaty karne w stosunku do osób, które mimo wyznaczonego 
terminu nie wywiązały się i nie podpisały stosownych umów. 
 
Komisja zapoznała si ę z przedstawionymi informacjami.  
 
Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 
 
Protokołowała: 
 
Magdalena Tomaszewska 
 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i BudŜetu      
 
Krzysztof Krzywak 
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Wyciąg z protokołu otrzymują: 

1. Zastępca Burmistrza 
2. p.o. Sekretarz 
3. Skarbnik 
4. Przewodniczący Rady 
5. Przewodniczący Komisji 

 
 


